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Választási jelölő 
Tegnap. szerdán az országgyűlési képviselők jelölő 

gyűlései is megkezdődtek. A jelöltek magukénak vallották 
a Hazafias Népfront országépitő programját, és hitet tet-
tek, ha kiérdemlik választóik bizalmát, a legjobb tudásuk 
szerint látják el a képviseletet. Munkatársaink olt voltak 
a kisteleki, morahalmi. szentesi és szegvári gyűléseken. 
Természetesen folytatódtak a tanácstagok jelölései is, így 
a szegedi eseményekről szintén beszámolunk. 

Kistelek bizalma 
Zsúfolásig meglelt tegnap, 

szerdán, a késő délutáni 
órákban a kisteleki művelő-
dési ház nagyterme, ahol le-
endő országgyűlési képvise-
lője jelölő gyűlését tartot-
ta a nagyközség lakossága. 
A gyűlés résztvevőit — köz-
tük dr. Palotai Jenönét, a 
a megyei pártbizottság mun-
katársát, dr. Szabó G. Lász-
lót, a megyei tanács elnö-
kének helyettesét és Szabó 
Gábornet. a megyei nép-
fronlelnökség tagját, vala-
mint a kisteleki á l l ami , és 
társadalmi szervezetek kép-
viselőit — dr. Tóth Ferenc, 
az MSZMP Kistelek városi 
jogú nagyközségi bizottsága 
első ti tkára üdvözölte. A 
jelölő gyűlés elnökétől 
Ocskó Imre, Kistelek megyei 
tanácstagja, a Mészöv elnö-
ke vette át a szót. 

Előadói beszédében hang-
súlyozta: a választási elöké-. 
születek alkalmat adnak ar-
ra is, hogy a települések 
közössségei számvetést ké-
szítsenek az elmúlt évek fej-
lődésében betöltött szere-
pükről és választ keressenek 
a „hogyan tovább" kérdé-
sére is. Ocskó Imre szólt ar -
ról, hogy a kistelekieknek 
van mivel büszkélkedniük, 
ha mérleget készítenek: a 
2.3 milliárd forint értékű 
Csongrád megyei társadalmi 
munkákból a nagyközség 
lakói 68 millióval részesed-
nek. összefogásuknak kö-
szönhető, hogy ma már 8 és 
fél kilométer hosszú bur-
kolt út, 4.7 kilométernyi csa-
torna, 31 kilométeres gázve-
zeték szolgálja az ott élők 
kényelmét. Sajnos, egyelőre 

nem növelve a nagyközség 
népességmegtartó erejé t : 
még mindig sok, több mint 
kétezer a Kistelekről e l já-
ró dolgozó . . . Annak ellené-
re, hogy ma már 18 iparvál-
lalatnál és üzemben talál-
hatnak munkát a helybeliek. 

A városiasodás ú t j án ha-
ladó Kistelek fejlődésének 
folyamatát hosszú idő óta fi-
gyelemmel kíséri, és befo-
lyásolja a nagyközség or-
szággyűlési képviselője, dr. 
•Antalffy György tanszékve-
zető egyetemi tanár. Az 
utóbbi evekben részese volt 
e folyamatnak Kánitz Zol-
tán is, aki 1983 óta igazga-
tója a Magyar Kábelmüvek 
Kisteleki Gyárának. Mint az 
előadó elmondotta: mindket-
ten kiérdemelték a 9-es szá-
mú országgyűlési választó-
keriilet polgárainak megbe-
csülését. A bizalmát is — 
ezt bizonyítja, hogy kettejü-
ket jelölte országgyűlési 
képviselőjének a jelölő gyű-
lésen részt vett 258 szava-
zópolgár. Mint több hozzá-
szóló elmondta, dr. Antalffy 
György gazdag tapasztala-
tokkal rendelkezik a köz-
életben, ismeri Kistelek és 
környéke gondjait. Kánitz 
Zoltán, mint a 450 dolgozót 
foglalkoztató gyár vezetője 
(aki maga is többszörös Ki-
váló Dolgozó, Kiváló Üjitó, 
s több kitüntetés birtokosa) 
eddig is részt vállalt a kö-
zös gondok megoldásában. 

A két jelöltnek pénteken 
az ugyancsak a 9-es ország-
gyűlési választókerülethez 
tartozó Bakson, hétfőn pe-
dig Csengéién lesz jelölő 
gyűlése. 

tes jó hírnevét. Janiga Sán-
dor méltatta Mag Pál, a 
baromfi-feldolgozó vállalat 
igazgatója, az eddigi képvi-
selő érdemeit. Ezután har -
madik jelöltként javasolta 
Dóczi Gábor tanácselnököt 
a munkahely, illetve a kör-
nyezete nevében Osztre-
luczki Mártonné és Verasztó 
József. Dóczi Gábor megkö-
szönte a ki tüntető bizalmat, 

de kérte a jelenlevőket, hogy 
ál l janak el a jelölésétől. Ezt 
a jelölő gyűlés elfogadta. 

Szavazásra került sor, és 
ennek eredményeként a két 
jelölt — dr. Faragó László 
és Mag Pal — felkerült a 
listára. Mind a ketten nagy 
tetszéssel kisért rövid be-

szédet mondtak. 

Sz. R. 

Esti példabeszéd 

Nagy László felvitele 
Borbás István, Bibók Istvánné, Szalma Eva 

ságának jelentős része ta-
nyán él. A zákányszékiek 
ezert olyan képviselőt sze-
relnének, aki maga is a ta-
nyán lakik, a sa já t bőrén 
érzi. mi f á j a parasztembe-
reknek. Aki tud és akar ten-
ni azért, hogy a tanyán fel-
növő fiataloknak ne kelljen 
a várost választani életlehe-
tőségül. Borbás Istvánt, a 
zákányszéki Egyetértés Szak-
szövetkezet fiatal elnökét 
javasolta a jelölő lilásra, 
akit e r re egyetemi diplomá-
ja és politikai képzettsége 
is alkalmassá tesz. 

Kiss Istvánné. a Móraha-
lom és Vidéke Áfész főköny-
velője arról beszélt, hogy 
az elmúlt években javult 
az áruellátás, korszerűsö-
dött a vendéglátás, a városi 
színvonalat közelíti a kom-
munális ellátás, s ebben 
Bibók Istvánné képviselői 
munkájának is része volt. 
Bálint Pál, a Homokkultúra 
Szakszövetkezet párt t i tkára 
szerint Bibók Istvánné bizo-
nyított, odaadással, becsület-
tel képviselte választóit. 
Csúcs Laios Borbás István 
jelölését erősítette meg: ha-
tározott. önálló, alkalmas 
cinbernek tar t ja . Szondi 

Sándor, a mórahalmi KISZ-
bizottság ti tkára Szalma Éva 
jelölését támogatta: fiatal, 
bátor, képes a fiatalok prob-
lémáit a legmagasabb szin-
ten is képviselni. 

A jelölő gyűlés mindhá-
rom jelöltnek bizalmat sza-
vazott. 

A szavazás után mindhár-
man szót kaptak. Bibók Ist-
vánné eddigi kéoviselöi 
munkájáró l szólt: választói-
val igyekezett élő kapcsola-
tokat tartani. Ha megvá-
lasztják, minden erejével és 
tudásával azon lesz. hogy 
rászolgáljon a bizalomra. 
Szalma Éva elmondta: a 
pártkongresszus szelleme és 
munkastílusa kisugárzik az 
egész társadalomra. A gon-
dok megoldására nem tehet 
ígéretet, de ar ra igen. hogy 
mindent megtesz ennek ér-
dekében. Borbás Istvánt 
meglepte a jelölés, nem is 
készült előre megírt beszéd-
del. Az ilt élőknek naD mint 
nap meg kell küzdeniük a 
homokkal, mondta. Ennek 
ellenére itt kívánnak élni és 
dolgozni — ha megválaszt-
ják. ennek tudatában kíván 
életkörülményeik javításán 
munkálkodni. 

T. I. 

Fiatalok Szegváron 

Schmidt Androa felvétele 
A kistelekiek — a népfront ajánlását elfogadva — dr. 
Antalffy Györgyöt (balról) és Kánitz Zoltánt (jobbról) je-

löltek képviselőjüknek 

Hárman Mórahalmon 
A harmadik szál vörös 

szegfűt az utolsó pil lanat-
ban adták be a kul túr terem-
be Mórahalmon, a 8. számú 
országgyűlési választókörzet 
jelölö gyűlésén, amelyen 
részt vett Horváth Lajos, a 
megyei pártbizottság osz-
tályvezetője és Szabó Já-
nosné, a megyei tanács vb 
elnökhelyettese. Murányi 
György, a városi jogú nagy-
község tanácsának elnöke 
ismertette a választások 
menetében bekövetkezett 
demokrat ikus változásokat. 

A Hazafias Népfront kép-
viseletében Fülöp László, 
a mórahalmi városi jogú 
nagyközségi pártbizottság 
első t i tkára mondott beszé-
det és terjesztette elő a 
Népfront javaslatait a kép-
viselőjelöltekre. Javasolta, 

hogy jelöljék ú j ra Bibók 
Islvánnét, aki már két cik-
lusban képviselte a körzet 
választóit az országgyűlés-
ben. Bibók Istvánné 1939-
ber. született, állattenyésztő 
majd személyzeti vezető lett 
előbb a Vörös Október ma jd 
a Homokkultúra Szakszövet-
kezetben. Tagja a városi 
jogú nagyközségi pártbizott-
ság végrehaj tó bizottságá-
nak, tanácstag. 

A Hazafias Népfront má-
sik jelöltje Szalma Éva, az 
ásotthalmi Felszabadulás 
Tsz dísznövénykertésze, 
1965-ben született. KISZ-
titkár, szakközépiskolában 
érettségizett. 

A hozzászólók sorát Se-
bők István zákányszéki vá-
lasztó nyitotta meg. Elmond-
ta, a választókörzet lakos-

Megtelt tegnap délután a 
szegvári művelődési ház 
nagyterme. Több száz hely-
beli jött el, hogy részt ve-
gyen országgyűlési képvise-
löfének jelölő gyűlésén. A 
megjelent választópolgáro-
kot és a vendégeket — kö-
zöttük dr. Mafaik Istvánt, a 
megyei pártbizottság osz-
tályvezető-helyettesét és dr. 
Bozó Sándort, a megyei vá-
lasztási elnökség elnökét — 
Káity István. a szegvári 
pártbizottság t i tkára kö-
szöntötte. Tonomár István, 
a szegvári pártbizottság tit-
kára beszélt az utóbbi évek-
ben tapasztalt fejlődésről. 
Ezt követően Tonomár Ist-
ván javaslatot lett az or-
szággyűlési képviselőjelöltek 
személyére. 

Szegváron két fiatal me-
zőgazdász kapott bizalmat a 
gyűlésen résztvevőktől. 

Bandula Ferenc agrár-
szakember. kertészeti főis-
kolát végzett üzemmérnök. 

jelenleg kultúravezető a 
szegvári Puskin Tsz-ben, 
Munkatársai jó közösségi 
embernek ismerik, szakmai 
tudása magas szintű és fe-
lelősségtudattal párosul. Jó 
kezdeményező és irányító 
szakember. Politikailag tá-
jékozott, és sokirányú tár-
sadalmi munkát végez. Ta-
nácstagként 1981) óta lelki-
ismeretesen dolgozik válasz-
tói érdekében. 

Tóth László agrármérnök, 
jelenleg a Puskin Tsz elnök-
helyettese. Az a jánlásban el-
hangzott: határozott egyéni-
ség. jó kapcsolatot épít ki 
munkatársaival , igényes 
másokkal és magával szem-
ben is. szervezőkészsége di-
cséretes. szakmai tudását 
jól hasznosítja, és politikai-
lag jól tájékozott. 1980-ban 
történt képviselővé válasz-
tása óta lelkiismeretesen 
képviselte a Csongrád me-
gye 12. választókerületében 
lakók érdekeit. 

B. Z. 

Egyenruhás úttörők ka-
lauzolták a választópolgáro-
kat a feldíszített falak kö-
zött. A jelölö gvülés előtt 
ne°vedórávál már nem volt 
üres szék. Az újszegedi diá-
kok szép műsorral rukkoltak 
ki. verset mondtak és tán-
coltak. Horváth Ferenc is-
kolaigazgató pedig beszédé-
ben hosszasan ecsetelte a 
városrész fejlődését. Aztán 
az este úev folytatódott, 
min t a többi körzetben. 

Amikor Gion János nevét 
mondta a népfront képvise-
lője, a terem egvik sarkából 
nagy éljenzést lehetett hal-
lani. Ilörömpö József nevé-
nek említésére taosvihar 
válaszolt a másik oldalról. 
Egv idős atyafi azonnal köz-
bekiáltott. az első helyen je-
löljék HürömDőt. A gyűlés 
elnöke, dr. Klapit Lajos kért 
szót és megmagyarázta, 
nincs itt semmiféle elsőség, 
csak betűrendi sorrendben 
iehet jelölni. Éppen hogy 
helyet foglalt, a Gion-tábor 
egyik szóvivője pat tant fel. 
Közéleti érdemeket sorolt, 
milyen sok társadalmi mun-
kát szervezett az ö embe-
rük. Nem maradtak adósak 
a másik jelölt támogatói 
sem. Beszéllek a gázvezeték-
építésről, az útstabilizálás-
ról és a környéken elhelye-
zett telefonfülkékről. Ezek 
az akciók Hörómpő József 
közreműködésével sikerül-
tek. 

így ment ez egész este, 
egymásnak „feleseltek" Sze-
geden a 82-es választókerü-
let állampolgárai. Régen lá-
tott nagy gyülekezet jött 
össze a Rózsa Ferenc szak-
középiskola dísztermében. A 
jelölő gyűlés „avató ünnep-
sége" is volt a felú ' i tot t al-
ma maternek, hiszen nem-
rég vonultak el a porondról 
a kőművesek. Számítani le-
hetett a rendkívül nagy é r -

deklődésre. hiszen sokan azt 
ta r t ják , ez a választókerü-
let az egyik legsokarcúbb 
része a városnak. Különös 
vidék, családi házas zöld-
övezet és •minilakótelep vált-
ja egymást. Ahánv utca, 
annyi öröm és gond. Az. 
egvik háztömbben azért pö-
rölnek a lakók, mert salak-
kal szeretnék borítani a föl-
des utakat. Ott. ahol évek 
óta betonon gurulnak az. 
autók, a csöndes és gyors 
trolikat váriák a ri tkán járó 
és sűrű füstöt pöfékelő au-
tóbuszok helyett. Az izgal-
mas jelölö gvülés egv idő 
után észrevétlenül a város-
politika demokratikus fóru-
mává változott. Ugyanis egv 
óra alatt kiderült, egyforma 
képességű és azonos esélvü 
a választási gyözelevnre 
mindkét jelölt. 

Az egyik is. a másik is 
mérnök. Gion János szak-
középiskolai igazgatóhelyet-
tes. körzeti népfrontelnök. 
Népszerűségét hosszú évek 
közéleti munkája alapozta 
meg. Hörömpő József, a Dé-
mász főmérnöke, közel há-
rom évtizede tanácstag. Sok 
helybeli gondjával, bajával 
ÚPV jár t lakására. min tha 
hazamenne. Gyakran elő-
fordult. hogy a népfrontel-
nök segített a tanácstagnak 
a szervezésben, de Höröm-
pő József " sém marad t adós 
a támogatással, ha a néo-
f rontkörze t ' szervezett vala-
milyen akciót. 

Az utolsó felszólaló az ér -
vek és ellenérvek után okos 
kompromisszumot a jánlo t t : 
„Mindkét ember alkalmas 
arra hogy a tanácsban kép-
viselje érdekeinket. Akár-
mebiik is lenz a választáson 
auöztes. a körzet egy ember-
ként támogatja." Talán a 
legnagyobb sikere ennek a 
példabeszédnek volt.. 

II. M. 

Olajosok között 

Jelöltek Szentesen 
Szentesen, tegnap délután 

a .városi tanács diszterme-
ben tartották meg a 11. sz. 
országgyűlési választókerület 
első jelölő gyűlését, amelyen 
Hering Ferenc, a népfront 
városi bizottságának t i tkára 
köszöntötte a megjelent 285 
választópolgárt, az elnökség 
tagjait , köztük Blidár Jó-
zsefet, a megyei pártbizott-
ság osztályvezető-helyettesét, 
dr. Somogyi Ferencet, a 
megyei tanács vb t i tkárát és 
Molnár Sándort, a HNF me-
gyei t i tkárát . 

A jelölő gyűlés szónoka 
Dóczi Gábor, a városi ta-
nács elnöke elöljáróban visz-

szatekintett a szocialista épí-
tőmunkának az elmúlt négy 
évtizedben elért sikereire. 
Beszéde végén a Hazafias 
Népfront megyei bizottságá-
nak megbízásából javaslatot 
tett a képviselőjelöltekre, 
dr. Faragó László és Mag 
Pál személyében, ismertetve 
eddigi é le tú t jukat és közéle-
ti munkásságukat. 

A választópolgárok közül 
felszólaló Fábián N. Károly 
hangsúlyozta, hogy a vető-
mag vállalat szc-ntcsi kuta-
tóállomása és vele együtt 
annak igazgatója, dr. Faragó 
László — eredményeikkel — 
nemzetközileg is erősiti Szen-

Algyö tizenkét éve szege-
di városrész, ahol közel hét-
ezren laknak. Itt a 61-es 
választókerületben is meg-
tartották a tanácstagok je-
lölő gyűlését. Bárki képvi-
seli majd a „falu" lukóit, 
lesz gondja bőven. Ezen a 
vidéken a tanyától a távfű-
téses lakásig, az ál lat te-
nyésztőiül az orvosig minden 
és mindenki megtalálható. 
Ebbül fakadóan ezernyi gon-
dot, panaszt kell megoldani. 

A jelölö gyűlést az olaj-
ipar „barakkvárosában" az 
ebédlőben tartották. Mi ta-
gadás, kevés honi jelenlété-
ben. A tartózkodó távolma-
radás persze nem az érdek-
telenséget jelenti, inkább a 
szorgos munkálkodást a ház-
tá j i parcellákon. Az ala-
csony fekvésű, belvizes föl-
deken minden percet ki-
használnak a polgárok, hogy 
legyen élek a belvárosi asz-
talokon is. 

A gyűlésnek három fő-
szereplője volt. Dr. Juralo-
vics Aladár, Karsai László 
a két jelölt és Éke József a 
javaslattevő. A sors furcsa-
sága, mindhárman a mis-
kolci műszaki egyetemre 
jár tak, ott szereztek diplo-
mát. 

Dr. Juratovics Aladár 
Zalaegerszegen született, a 
diákévek után mint ola j -
mérnök Bázakerettye és 
Eger után került Algyőre, 
üzemvezetőnek. Az elmúlt 
öt évben a körzet tanács-
tagjaként is tevékenykedett . 

Karsai László Algyőn szü-
letett. Az egyetemet a Mi-
nőségi Cipőgyár ösztöndíja-
saként végezte. Gépészmér-
nöki diplomával a zsebében 
a Szilién sugárúti üzemben 
kezdett dolgozni. Végigjár-
va a ranglétrát azon tavaly 
jutot t el az igazgatói fokig. 

A bemutatás után hozzá-
szólások következtek. Előbb 
a. cipőgyári munkások mél-
tatták igazgatójuk munká-
ját , majd fölváltva az o la j -
ipar dolgozóival, szópárbaj 
következett. Szimpatikus 
versengés volt. Az algyőiek 
közül is kértek szót. Az 
egyik hozzászóló találóan 
mondta: 

— Sajnál juk, hogy nem 
lehetnek mindketten tanács-
tagok. Falunk szülöttét gyer-
mekkora óta ismerjük és 
tiszteljük, az algyőivé lett 
jelöltet megismertük és 
megszerettük. 

A jelölö gyűlés után az 
algyői választók beszélgeté-
sét hal lgat tam: 

— Nagyon kellene a csa-
torna, sok utcából hiányzik 
még a vezetékes gáz, sok-
kal több kohósalakos utat 
építhetnének, korszerűsít-
hetnék az ú jnak nevezett is-
kolát . . . 

— Mindezt miért az utcán 
mondják? 

— Nem tudunk mi „úgy" 
beszélni, majd megír ja ma-
g a . . . 

A. S. 


